

ABSTRAK

Muhd Aw-waluddin A. Razad : "Pembiayaan Hutang: Kajian Perbandingan di Bank Muamalat Malaysia Berhad (BMMB)". Kajian ini merupakan kajian mengenai konsep pembiayaan hutang Islam yang dijalankan oleh perbankan Islam untuk dilihat secara perbandingan dengan pembiayaan hutang yang dijalankan oleh perbankan konvensional dengan menumpukan kajian secara khususnya di Bank Muamalat Malaysia Berhad.

Perlaksanaan prinsip pembiayaan hutang Islam yang berteraskan kepada instrumen al-Bai Bithaman Ajil dan al-Murabahah diharap menjadi alternatif kepada sistem pembiayaan hutang konvensional yang masih bertapak teguh dipersada perbankan negara.

Oleh itu, penulis cuba mengupas konsep ini dengan sedaya upaya bagi menjelaskan kepada masyarakat Islam khususnya dan Malaysia amnya tentang keupayaan dan kelebihan serta kebaikan yang ada didalam pengamalan konsep pembiayaan hutang secara Islam dengan menjadikan BMMB sebagai focus kajian secara praktikal. Semoga apa yang dihuraikan di dalam kajian ini akan dapat menjelaskan kepada masyarakat Islam terutamanya tentang perlunya kembali kepada sistem pembiayaan secara Islam yang lebih menjamin kepada keadilan dan kesejahteraan ekonomi negara.

Kajian bermula dengan penulis melihat secara umum kepada sejarah kewujudan perbankan Islam dipersada dunia dan seterusnya menfokuskan secara khusus kepada sejarah permulaan wujudnya perbankan Islam di Malaysia dan secara terperinci melihat kepada sebab musabab serta latar belakang penubuhan Bank Muamalat Malaysia Berhad yang merupakan perbankan Islam yang kedua yang ditubuhkan di Malaysia.

Setelah itu, penulis membincangkan tentang konsep syariah serta sumber-sumber syariah yang menjadi panduan asas kepada para mujtahid dalam bidang muamalah Islam untuk mengeluarkan hukum serta garis panduan perjalanan sesuatu produk yang ditawarkan oleh perbankan Islam di dalam bab yang kedua. Di dalam bab ini juga penulis turut melihat secara menyeluruh tentang produk-produk perbankan Islam yang ditawarkan oleh BMMB. Dalam bab yang ketiga barulah penulis mengupas tentang pembiayaan hutang Islam dan melakukan perbandingan secara menyeluruh dengan pembiayaan hutang konvensional dari segi konsep serta praktikal.

Untuk bab yang terakhir, penulis melihat dan menganalisa konsep pembiayaan hutang secara kuantitatif berdasarkan laporan tahunan yang dikeluarkan oleh bank dan melihatnya daripada pelbagai sudut bagi melihat prestasinya dan sumbangannya kepada pertumbuhan pendapatan kepada BMMB.

Semoga kajian yang dilakukan ini akan memberikan sumbangan kepada perkembangan sistem perbankan Islam di Malaysia dengan adanya kefahaman masyarakat Malaysia tentang kebaikan sistem pembiayaan kewangan yang berteraskan konsep yang dianjurkan oleh Islam.